

# СОДЕРЖАНИЕ

## 08.00.00 ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НАУКИ

<b>Коронатов Н. Н., Ильин И. В., Калязина С. Е.</b> Цифровая архитектура цепочки создания ценности нефтеперерабатывающей отрасли . . . . .	11
<b>Еремин В. И., Гладкова Л. А., Безгина Е. С.</b> Кадровая политика в системе местного самоуправления: ее роль и проблематика реализации . . . . .	19
<b>Подтихова Н. Н., Ферова И. С.</b> Оценка финансовой безопасности угледобывающего предприятия . . . . .	25
<b>Коваленко Н. В., Сулейманова Т. А.</b> Особенности формирования кластера в АПК региона с особым статусом . . . . .	32
<b>Карсунцева О. В.</b> Долгосрочные глобальные тренды как драйверы инновационного развития мирового рынка промышленной робототехники. . . . .	40
<b>Сазонов С. П., Елсуков Л. А., Елсукова Ю. Ю.</b> Совершенствование мер государственной поддержки инвестиционной привлекательности региона (на примере Волгоградской области) . . . . .	48
<b>Петренко Т. В., Щербакова Т. А.</b> Кризис труда и роль социальных институтов в его преодолении . . . . .	53
<b>Шовхалов Ш. А.</b> Особенности контроллинга товарных запасов на предприятиях рынка халяль в разрезе бизнес-процессов . . . . .	58
<b>Янкина И. А., Нови И. Н.</b> Влияние конкурентоспособности региона на развитие туристского бизнеса . . . . .	62
<b>Петренко Т. В., Маринова И. В.</b> К вопросу о развитии институтов формирования трудового потенциала современного общества. . . . .	68
<b>Субаева А. К., Михайлова Л. В., Мамлиева Д. Р.</b> Особенности управления рисками инновационного инвестиционного проекта . . . . .	72
<b>Конева М. В.</b> Применение ИКТ при формировании фактической себестоимости строительства многоэтажных жилых домов в бухгалтерском учете строительных компаний . . . . .	76
<b>Шагоян Х. В.</b> Сетевые логистические кластеры в развитии национальной логистической системы Российской Федерации при цифровой трансформации экономики . . . . .	86
<b>Шульгина К. А., Кузина Л. Н., Миронова Ж. В., Конев А. В., Короткевич В. А.</b> Критерии целесообразности применения технологий предварительного обогащения для модернизации предприятий горнодобывающей промышленности . . . . .	93
<b>Ладыженская Т. П., Кузнецова Н. А.</b> Методологические вопросы финансового менеджмента, анализ общих контуров системы и ее эффективность: опыт Югры. . . . .	98
<b>Бондарская О. В.</b> Исследование межрегиональной промышленной кооперации в современных условиях. . . . .	105
<b>Бондарева Я. Ю., Лавриненко Е. А., Риффель Г. В.</b> Теоретические недостатки и преимущества зарубежной региональной кластерной экономической модели . . . . .	112
<b>Кравцевич С. В.</b> Особенности воспроизводства рабочей силы в условиях несовершенной конкуренции на отечественном рынке труда . . . . .	117
<b>Иванов М. В., Невзорова А. В.</b> Анализ влияния процессов цифровизации в транспортном комплексе на социально-экономическое развитие региона. . . . .	126
<b>Шульгина К. А., Кузина Л. Н., Миронова Ж. В., Конев А. В., Короткевич В. А.</b> Применение технологий предварительного обогащения — резерв повышения рентабельности предприятий горнодобывающей промышленности . . . . .	134
<b>Осадчий К. В.</b> Аспекты формирования механизмов устойчивого развития предприятий ракетно-космической отрасли РФ . . . . .	138
<b>Устюжанин В. Л.</b> Модели организации высшего образования: сравнительный анализ . . . . .	144
<b>Болданова Е. В.</b> Затраты на НИОКР и финансовое состояние нефтегазодобывающей компании. . . . .	153
<b>Серов Д. А., Левина А. И., Калязина С. Е.</b> Координация деятельности водоканалов региона: тенденции и формы. . . . .	158
<b>Прянишникова М. В., Сударикова И. А.</b> Портфельный менеджмент страховых компаний на современном фондовом рынке . . . . .	165
<b>Корда Н. И.</b> Концепт противодействия коррупции в Республике Крым . . . . .	170
<b>Краснянская О. В.</b> Методы инжиниринга в организации системы научно-технологического развития промышленности . . . . .	175
<b>Попов И. А.</b> Совершенствование механизма управления государственными закупками на основе уточнения теоретических основ . . . . .	185

<b>Старков Е. Н.</b> Трансформации маркетинга в условиях цифровой экономики: императивы и препятствия . . . . .	193
<b>Турманов М. Т.</b> Современные тенденции диджитализации бухгалтерии . . . . .	199
<b>Баженов С. И., Голоха Д. Д., Новикова К. А.</b> Внедрение сквозных цифровых технологий в регионах Уральского федерального округа . . . . .	205
<b>Титов В. В., Безмельницын Д. А.</b> Развитие систем оперативного управления на высокотехнологичных предприятиях машиностроения с длительным циклом производства . . . . .	210
<b>Воробец Т. И., Перзекке Н. Б.</b> Особенности формирования инновационной стратегии предприятия . . . . .	217
<b>Мосолова Н. А.</b> Методика оценки уровня развития экономического потенциала сферы агрострахования сельхозпроизводителей . . . . .	223
<b>Пышков Н. И.</b> Вклад российских компаний с эффективной системой управления финансами и рисками в корпоративную социальную ответственность . . . . .	229

## 12.00.00 ЮРИДИЧЕСКИЕ НАУКИ

<b>Гладких В. И.</b> Незаконное осуществление деятельности по предоставлению потребительских кредитов (займов) (ст. 171.5 УК РФ): еще одна новелла с неясными перспективами . . . . .	235
<b>Сапфинова А. А.</b> Применение электронной формы ведения кадровых документов как способ защиты трудовых прав . . . . .	239
<b>Голоманчук Э. В., Яготинцева Т. Ю., Астафурова О. А.</b> Отдельные проблемы правового регулирования процесса осуществления контроля над расходами должностных лиц в Российской Федерации . . . . .	243
<b>Демьянова Л. М., Дьяконова Н. А., Ковтуненко А. В., Зайцев В. В.</b> Проблемы привлечения к ответственности за причинение вреда здоровью спортсменам в их профессиональной деятельности . . . . .	250
<b>Стрельников И. А., Минакова Е. В., Ратникова В. И., Стрельникова Н. В.</b> Актуальные проблемы регулирования рабочего времени в Японии и России . . . . .	255
<b>Черноусова К. С., Дурандина Е. С., Кудачова А. В.</b> Государственные меры поддержки малого и среднего бизнеса в период пандемии . . . . .	260
<b>Власов В. И.</b> Деятельность суда при вынесении судебных решений о применении отдельных мер процессуального пресечения, принуждения и разрешения производства отдельных следственных действий . . . . .	265
<b>Гилева Н. С., Кайгородова О. В., Пинтий Н. И.</b> Юридическая ошибка в уголовном праве Российской Федерации: понятие и последствия . . . . .	271
<b>Середа А. Ю.</b> Проблемы лицензирования пользования участками недр местного значения для целей строительства и эксплуатации подземных сооружений местного и регионального значения, не связанных с добычей полезных ископаемых . . . . .	275
<b>Чудиновских М. В.</b> Основные тенденции развития цифровых трудовых платформ в условиях пандемии . . . . .	280
<b>Гареев А. А., Иероклис Е. Г.</b> Проблема ответственности за изъятие земельных участков для государственных или муниципальных нужд . . . . .	285
<b>Коноплянникова Т. В., Шагивалеева И. З.</b> Правовая культура как предпосылка формирования биоэтики в сфере защиты прав граждан . . . . .	289
<b>Файзрахманов Р. Р.</b> Потребительский экстремизм: возможности уголовной ответственности . . . . .	295

## 13.00.00 ПЕДАГОГИЧЕСКИЕ НАУКИ

<b>Комиссарова Т. С., Гаджиева Е. А., Скворцов А. В.</b> Развитие пространственно-образного мышления бакалавров . . . . .	300
<b>Белова С. В., Чубанов И. И.</b> Гуманитарный компонент содержания профессионального образования будущих юристов . . . . .	306
<b>Комиссарова Т. С., Скворцов А. В.</b> Картографический подход к формированию пространственно-проблемного восприятия учебной информации (на примере подготовки бакалавров по направлению «Туризм») . . . . .	311
<b>Макарова Э. В., Дубатовкин В. И., Олейник С. С., Куликов С. В.</b> Способы совершенствования выносливости студентов на занятиях физической культурой . . . . .	317
<b>Лаво Р. С., Морозов С. А.</b> Содержание предмета философии музыки в институте культуры . . . . .	322
<b>Ломакин О. Е., Тебекин А. В.</b> Переход системы дополнительного профессионального образования в структуре Росгидромета к сопряженной модели развития . . . . .	328

<b>Орлова Л. Н., Ижойкина Л. В.</b> Проблемы формирования культуры безопасности жизнедеятельности обучающихся высшей школы . . . . .	336
<b>Тархан Л. З., Бекирова М. И.</b> Специальный курс «Готовность будущих учителей-дефектологов к профессиональной деятельности» как условие подготовленности обучающихся к будущей профессии . . . . .	342
<b>Трегубова Т. М.</b> Модели профессионального развития педагогов в условиях цифровизации: бенчмаркинг успешных практик . . . . .	348
<b>Борисова В. В., Титова А. В., Архипова С. А.</b> Применение средств аэробики в тренировочном процессе в художественной гимнастике . . . . .	353
<b>Гаирбекова П. И.</b> Цифровая культура в современном образовании . . . . .	359
<b>Мельников Ю. Б., Суетов А. П.</b> Роль и место вычислительного аппарата в современном обучении математике . . . . .	365
<b>Непарко М. В.</b> Методологические подходы к исследованию сформированности межкультурных компетенций у менеджеров в высшем учебном заведении . . . . .	373
<b>Козлов А. В., Козлова М. А., Славин Д. С.</b> Техническая оценка измерения двигательной активности студентов с ограниченными возможностями здоровья на основе настольных спортивных игр . . . . .	378
<b>Бочарова Ю. Ю., Коматкова Л. В.</b> Практики закрепления молодых учителей: роль профессионального сообщества . . . . .	382
<b>Емельянова О. Б.</b> Развитие навыков свободного участия в полемических формах делового общения у студентов неязыковых вузов . . . . .	391
<b>Декина Е. В., Шалагинова К. С.</b> Теория и практика развития творческих способностей детей дошкольного возраста посредством технического моделирования . . . . .	396
<b>Красильникова Ю. С., Седов И. А., Антонова В. В.</b> К понятию воспитательной компетентности педагога физической культуры и спорта . . . . .	402
<b>Лапшова Е. С., Кошарская Е. В., Лапшова Я. О.</b> Высшее профессиональное образование и дуальная система обучения: факторы успешной интеграции молодых людей на рынок труда . . . . .	406
<b>Руднева Л. В., Борисова В. В., Титова А. В.</b> Особенности проявления основных свойств нервной системы в спортивной деятельности (на примере акробатического рок-н-ролла) . . . . .	411
<b>Стрельников И. А., Стрельникова Н. В., Ратникова В. И.</b> Энергетическая дихотомия в знаках идеографической письменности Востока . . . . .	417
<b>Марюков А. М.</b> Формирование готовности к освоению универсальных учебных действий у детей старшего дошкольного возраста в шахматной игре . . . . .	422
<b>Беляева О. А.</b> Метапредметные компетенции педагогов: опыт эмпирического исследования . . . . .	426
<b>Гаджиева Е. А.</b> Педагогическая «анкета» — характеристика инфокартографического метода профессионального обучения бакалавров по направлению «Туризм» . . . . .	433
<b>Карева Г. В.</b> Социальная интеграция студентов с ограниченными возможностями здоровья в учебный процесс вуза через игровые технологии . . . . .	438
<b>Киселева Т. Г., Матаулина А. Е.</b> Особенности формирования коммуникативных навыков у дошкольников с нарушениями развития . . . . .	444
<b>Карманова Е. С.</b> Формирование познавательных универсальных учебных действий при обучении письму на китайском языке . . . . .	451
<b>Орлов В. С.</b> Опыт проведения совместных междисциплинарных курсов в рамках модели либерального образования . . . . .	456
<b>Третьякова И. А., Куприна И. В.</b> Дисциплина «Страноведение России» для иностранных студентов в дистанционном формате . . . . .	462
<b>Тимошкина М. В., Айварова Н. Г.</b> Индивидуальный образовательный маршрут по формированию гибких навыков в условиях высшего образования . . . . .	467
<b>Темняткина О. В.</b> Оценка деятельности педагогов профессиональных образовательных организаций в условиях аттестации . . . . .	472
<b>Коноплянский Д. А.</b> Специфика регионального рынка труда в процессе формирования конкурентоспособности выпускников вуза . . . . .	479
<b>Пягай Л. П.</b> Научно-методическое сопровождение самостоятельной работы студентов по дисциплине «Физическая культура и спорт» . . . . .	485
<b>Рубцова Т. С.</b> Педоцентристский характер педагогики Ф. У. Паркера . . . . .	488
<b>Цывунина А. Д.</b> Коммуникативная культура подростка: новый взгляд на известный феномен . . . . .	493

# CONTENT

## 08.00.00 ECONOMIC SCIENCES

<b>Koronatov N. N., Ilin I. V., Kalyazina S. E.</b> Digital architecture of the value chain in the oil refining industry . . . . .	11
<b>Eremin V. I., Gladkova L. A., Bezgina E. S.</b> Human resources policy in the local government body: its role and the implementation problem . . . . .	19
<b>Podtikhova N. N., Ferova I. S.</b> Financial security assessment of a coal mining enterprise . . . . .	25
<b>Kovalenko N. V., Suleymanova T. A.</b> Features of formation of a cluster in agricultural industry of the region with a special status . . . . .	32
<b>Karsuntseva O. V.</b> Long-term global trends as drivers of innovative development of the global industrial robotics market . . . . .	40
<b>Sazonov S. P., Elsukov L. A., Elsukova Yu. Yu.</b> Improvement of state support measures for the investment attractiveness of the region (on the example of the Volgograd region) . . . . .	48
<b>Petrenko T. V., Shcherbakova T. A.</b> Labor crisis and the role of social institutions in overcoming it. . . . .	53
<b>Shovkhalov Sh. A.</b> Peculiarities of inventory controlling at halal market enterprises in the context of business processes . . . . .	58
<b>Yankina I. A., Novi I. N.</b> Influence of regional competitiveness on the development of tourist business . . . . .	62
<b>Petrenko T. V., Marinova I. V.</b> On the question of the development of institutions for forming labor potential of modern society. . . . .	68
<b>Subaeva A. K., Mikhaylova L. V., Mamlieva D. R.</b> Features of risk management of an innovative investment project. . . . .	72
<b>Koneva M. V.</b> The application of ICT in the formation of the actual cost price in construction of multi-storey residential buildings in the accounting of building companies . . . . .	76
<b>Shagoyan Kh. V.</b> Network logistics clusters in the development of the national logistics system of the Russian Federation in the digital transformation of the economy . . . . .	86
<b>Shulgina K. A., Kuzina L. N., Mironova Zh. V., Konev A. V., Korotkevich V. A.</b> Feasibility criteria for application of pre-enrichment technologies for modernization of mining industries. . . . .	93
<b>Ladyzhenskaya T. P., Kuznetsova N. A.</b> Methodological issues of financial management, analysis of the system general outline and its efficiency: the experience of Yugra. . . . .	98
<b>Bondarskaya O. V.</b> Study of interregional industrial cooperation in modern conditions . . . . .	105
<b>Bondareva Ya. Yu., Lavrinenko E. A., Riffel G. V.</b> Theoretical disadvantages and advantages of the regional cluster economic model . . . . .	112
<b>Kravtsevich S. V.</b> Features of the reproduction of the labour force in the conditions of imperfect competition in the domestic labor market . . . . .	117
<b>Ivanov M. V., Nevzorova A. V.</b> Analysis of the impact of digitalization processes in the transport complex on socio-economic development of a region . . . . .	126
<b>Shulgina K. A., Kuzina L. N., Mironova Zh. V., Konev A. V., Korotkevich V. A.</b> The use of pre-enrichment technologies as a reserve for increasing the profitability of the mining industry . . . . .	134
<b>Osadchiy K. V.</b> Aspects of the formation of mechanisms for the sustainable development of enterprises of the rocket and space industry of the Russian Federation. . . . .	138
<b>Ustyuzhanin V. L.</b> Models of higher education: comparative analysis. . . . .	144
<b>Boldanova E. V.</b> R & D costs and financial state of the oil and gas production company . . . . .	153
<b>Serov D. A., Levina A. I., Kalyazina S. E.</b> Coordination of water canal activities in the region: trends and forms . . . . .	158
<b>Pryanishnikova M. V., Sudarikova I. A.</b> Portfolio management of insurance companies in the modern stock market . . . . .	165
<b>Korda N. I.</b> The concept of anti-corruption in the Republic of Crimea. . . . .	170
<b>Krasnyanskaya O. V.</b> Engineering methods in the organization of the system of scientific and technological development of industry . . . . .	175
<b>Popov I. A.</b> Improving public procurement management by clarifying the theoretical foundations. . . . .	185

<b>Starkov E. N.</b> Marketing transformations in the digital economy: imperatives and obstacles . . . . .	193
<b>Turmanov M. T.</b> Modern trends in digitalization of accounting . . . . .	199
<b>Bazhenov S. I., Golokha D. D., Novikova K. A.</b> Introduction of “end-to-end” digital technologies in subjects of the Ural Federal District . . . . .	205
<b>Titov V. V., Bezmelnitsyn D. A.</b> Development of operational management systems on high-tech with a long cycle the production of machine-building enterprises . . . . .	210
<b>Vorobets T. I., Perzeke N. B.</b> Features of forming an innovative strategy of the enterprise . . . . .	217
<b>Mosolova N. A.</b> Methodology for assessing the level of the economic potential development in the agricultural insurance sector. . . . .	223
<b>Pyshkov N. I.</b> Contribution of Russian companies with an effective financial and risk management system to corporate social responsibility . . . . .	229

## 12.00.00 LAW SCIENCES

<b>Gladkikh V. I.</b> Illegal provision of consumer credits (loans) (article 171.5 of the Criminal Code of the Russian Federation): another novel with unclear prospects . . . . .	235
<b>Sapfirova A. A.</b> Application of the electronic form of managing personnel documents as a method for protecting labor rights . . . . .	239
<b>Golomanchuk E. V., Yagotintseva T. Yu., Astafurova O. A.</b> Certain problems of legal regulation of the process of controlling expenses of officials in the Russian Federation. . . . .	243
<b>Demyanova L. M., Dyakonova N. A., Kovtunenkov A. V., Zaytsev V. V.</b> Problems of liability for injury to health of athletes in their professional activities. . . . .	250
<b>Strelnikov I. A., Minakova E. V., Ratnikova V. I., Strelnikova N. V.</b> Topical issues of regulation of working time in Japan and Russia. . . . .	255
<b>Chernousova K. S., Durandina E. S., Kudakova A. V.</b> State support measures for small and medium businesses during the pandemic . . . . .	260
<b>Vlasov V. I.</b> Activity of the court during judgment decisions on the application of certain measures of procedural prevention, forcing and permission of production of certain investigative actions. . . . .	265
<b>Gileva N. S., Kaygorodova O. V., Pintiy N. I.</b> The legal error in the criminal law of the Russian Federation: concept and consequences . . . . .	271
<b>Sereda A. Yu.</b> Problems of licensing the use of subsurface areas of local significance for the construction and operation of underground structures of local and regional significance, not related to the extraction of minerals . . . . .	275
<b>Chudinovskikh M. V.</b> The main trends in the development of digital labor platforms in the context of the pandemic . . . . .	280
<b>Gareev A. A., Ieroklis E. G.</b> The problem of responsibility for the expropriation of land plots for state or municipal needs . . . . .	285
<b>Konoplyannikova T. V., Shagivaleeva I. Z.</b> Legal culture as a background for the formation of bioethics in the sphere of protecting the rights of the citizens . . . . .	289
<b>Fayzrakhmanov R. R.</b> Consumer extremism: potential criminal liability . . . . .	295

## 13.00.00 PEDAGOGICAL SCIENCES

<b>Komissarova T. S., Gadzhieva E. A., Skvortsov A. V.</b> Development of spatial-visual thinking of bachelors . . . . .	300
<b>Belova S. V., Chubanov I. I.</b> Humanitarian component of the content of professional education of future lawyers. . . . .	306
<b>Komissarova T. S., Skvortsov A. V.</b> Cartographic approach to the formation of spatial and problem perception of educational information (on the example of training bachelors in the direction of “Tourism”) . . . . .	311
<b>Makarova E. V., Dubatovkin V. I., Oleynik S. S., Kulikov S. V.</b> Ways to improve students’ endurance in physical education classes. . . . .	317
<b>Lavo R. S., Morozov S. A.</b> Content of the subject of philosophy of music at the institute of culture . . . . .	322
<b>Lomakin O. E., Tebekin A. V.</b> Transition of the system of additional professional education in the structure of Rosgidromet to a coupled development model. . . . .	328
<b>Orlova L. N., Izhoikina L. V.</b> Problems of forming a culture of life safety in higher education students. . . . .	336

<b>Tarkhan L. Z., Bekirova M. I.</b> Special course “Readiness of future teachers-defectologists for professional activities” as a condition for preparation of students for future profession . . . . .	342
<b>Tregubova T. M.</b> Models of teachers’ professional development in conditions of digitalization: benchmarking of successful practices . . . . .	348
<b>Borisova V. V., Titova A. V., Arkhipova S. A.</b> The use of aerobics in the training process in rhythmic gymnastics . . . . .	353
<b>Gairbekova P. I.</b> Digital culture in modern education . . . . .	359
<b>Melnikov Yu. B., Suetov A. P.</b> The role and place of the computing apparatus in modern teaching of mathematics. . . . .	365
<b>Neparko M. V.</b> Methodological approaches to the study of the formation of cross-cultural competencies among managers in higher education institutions. . . . .	373
<b>Kozlov A. V., Kozlova M. A., Slavin D. S.</b> Technical assessment of the physical activity in students with disabilities on the basis of board sports games . . . . .	378
<b>Bocharova Yu. Yu., Komatkova L. V.</b> Methods for retention of young teachers in school: the role of the professional community . . . . .	382
<b>Emelyanova O. B.</b> Development of skills of free participation in polemical forms of business communication among students of non-linguistic universities . . . . .	391
<b>Dekina E. V., Shalaginova K. S.</b> Theory and practice of development of creative abilities in preschool children by means of technical modeling . . . . .	396
<b>Krasilnikova Yu. S., Sedov I. A., Antonova V. V.</b> To the concept of educational competence of the teacher of physical culture and sports . . . . .	402
<b>Lapshova E. S., Kosharskaya E. V., Lapshova Ya. O.</b> Higher professional education and dual training system: factors in the successful integration of young people into the labor market. . . . .	406
<b>Rudneva L. V., Borisova V. V., Titova A. V.</b> Features of the manifestation of the main properties of the nervous system in sports activity (on the example of acrobatic rock and roll) . . . . .	411
<b>Strelnikov I. A., Strelnikova N. V., Ratnikova V. I.</b> Energy dichotomy in the signs of the ideographic writings of the East . . . . .	417
<b>Maryukov A. M.</b> Forming readiness for acquisition of universal learning activities in children of older pre-school age in the course of the game of chess. . . . .	422
<b>Belyaeva O. A.</b> Meta-subject competencies of teachers: empirical research experience. . . . .	426
<b>Gadzhieva E. A.</b> Pedagogical “questionnaire” — characteristics of infocartographic method of professional training of bachelors in the direction of “Tourism” . . . . .	433
<b>Kareva G. V.</b> Social integration of students with disabilities in the educational process of the university through game technologies . . . . .	438
<b>Kiseleva T. G., Mataulina A. E.</b> Peculiarities of communication skills formation in preschoolers with developmental disorders. . . . .	444
<b>Karmanova E. S.</b> Formation of cognitive universal learning activities in teaching writing in Chinese . . . . .	451
<b>Orlov V. S.</b> An experience in teaching common interdisciplinary courses as a part of the model of liberal education . . . . .	456
<b>Tretyakova I. A., Kuprina I. V.</b> The discipline “Country studies of Russia” for foreign students in a distance format. . . . .	462
<b>Timoshkina M. V., Ayvarova N. G.</b> Individual educational route for the formation of flexible skills in higher education . . . . .	467
<b>Temnyatkina O. V.</b> Teacher evaluation in vocational education institutions in the conditions of attestation . . . . .	472
<b>Konoplyanskiy D. A.</b> The specifics of the regional labor market in the process of forming the competitiveness of university graduates . . . . .	479
<b>Pyagai L. P.</b> Scientific and methodological support of independent work of students in the discipline “Physical culture and sports” . . . . .	485
<b>Rubtsova T. S.</b> Francis W. Parker’s pedocentric pedagogy . . . . .	488
<b>Tsyvunina A. D.</b> The communicative culture of a teenager: a new look at a well-known phenomenon. . . . .	493